
PROTOKÓŁ NR IV/22 

Z ZEBRANIA Z SOŁTYSAMI I PRZEWODNICZĄCYMI  

ZARZĄDÓW OSIEDLOWYCH  

Z DNIA 15 MARCA 2022 ROKU  

W zebraniu uczestniczyli: 

1. Teresa Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego  

2. Barbara Białkowska  – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego, 

3. Dariusz Chojnacki – Zastępca Przewodniczącego RM, Sołtys Soł. Otorowo – 

Makowiska,  

4. Marzanna Szewczyk – Radna RM, Sołtys Soł. Kujawska, 

5. Grzegorz Świtała – Sołtys Soł. Przyłubie, 

6. Marek Łukaszewski – Sołtys Soł. Chrośna, 

7. Józef Łukasik – Z-ca Przewodniczącego Zarządu Osiedla Leśnego, 

8. Joanna Zakrzewska – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Toruńskiego, 

9. Iwona Lichocka – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Staromiejskiego 

Ad. 1 i 2. 

T. Substyk – Burmistrza Solca Kujawskiego  – powitała zebranych i na początku spotkania 

przedstawiła aktualną sytuację związaną z uchodźcami przybyłymi z Ukrainy do naszej 

Gminy.  Dodała, że od 16.03.22 r. rusza rejestracja uchodźców, którzy chcą pozostać w 

Polsce i mieć nadany numer PESEL. 

Ustalono terminy zebrań z mieszkańcami: 

Sołectwo Chrośna – 30.03.2022 r. godz. 17.30 (świetlica) 

Osiedle Staromiejskie – 05.04.2022 r. godz. 16.30 (sala konfer. UM) 

Sołectwo Przyłubie – 27.04.2022 r. godz. 17.00 (świetlica „Jagódka”) 

Sołectwo Otorowo - Makowiska – 7.04.2022 r. godz. 17.00 (świetlica "Makowianka") 

Osiedle Rudy – 7. 04.2022 r. godz. 17.00 (świetlica „Makowianka”) 

Osiedle Leśne – 4.04.2022 r. godz. 17.00  (sala konfer. UM) 

Osiedle Robotnicza - 26.04.2022 r. godz. 17.00 (sala konf. UM) 

Osiedle Toruńskie – 28.04.2022 r. godz. 17.00 (aula Szkoły Podstawowej Nr 1 przy ul. 

Tartacznej) 

Sołectwo Kujawska –  21.04.2022 r. godz. 17.00 (świetlica „Jagódka”) 

 

Z uwagi na nieobecność na zebraniu Przewodniczącego Zarządu Osiedla Robotniczego i 

Osiedla Rudy terminy zebrań z mieszkańcami zostały ustalone indywidualnie.  



Przedstawiła informacje dot. realizowanych inwestycji: 

- budowa odcinka ul. Targowej od przejazdu kolejowego do zbiornika retencyjnego, 

- kontynuacja budowy ścieżek rowerowych m.in. przy ul. Leśnej (długość ścieżki 1km 800 

m), 

- opracowywanie dokumentacji na budowę ul. Kujawskiej oraz chodnika przy ul. Rzymskiej 

na odcinku do drogi S10, 

- przebudowa świetlicy we wsi Przyłubie, 

- opracowanie dokumentacji na rozbudowę Biblioteki Publicznej, 

- termomodernizacja oraz przebudowa budynku przychodni zdrowia przy ul. Powstańców 7A, 

- rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej Nr 4 (oddanie do użytku 7.09.2022 r.) 

- na ukończeniu jest przebudowa Placu Jana Pawła II tj. zatoki autobusowe, montaż ławek, ul. 

Kościuszki będzie ul. jednokierunkową z wydzielonym pasem dla rowerzystów, 

- przebudowa ul. Żeglarskiej na ukończeniu, do poprawki jest wjazd z ul. Żeglarskiej w ul. 

Bydgoską, 

- przebudowa oświetlenia ulicznego na energooszczędne.  

 

W planach jest budowa mini tężni przy Muzeum Solca.  

 

J. Łukasik – Z-ca Przewodniczącego ZOL – zgłosił wnioski dot.: 

- złego stanu nawierzchni ul. 29 Listopada i ul. Leśnej, 

- terminu oddania w użytkowanie Zarządu Osiedla Leśnego kontenera przy ul. Ugory 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że Gmina czeka na wydanie decyzji o 

warunkach zabudowy, jak tylko ją otrzymamy to wystąpimy do Starostwa o wydanie 

pozwolenia na budowę. Do tego czasu posiedzenia zarządu Osiedla Leśnego mogą odbywać 

się z siedzibie Urzędu, tak ja wcześniej.   

- kolejności budowy dróg na Osiedlu Leśnym. Czy po ul. Łąkowej zostanie wykonana ul. 

Wiejska ?  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że Gmina otrzymała 

dofinansowanie w wysokości 9.702.855 zł  na budowę ulic: Barwna, Słoneczna Tęczowa i 

Wiejska z Programu Rządowego Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 

Potwierdziła, że po zakończeniu budowy ul. Łąkowej, następna do realizacji będzie ul. 

Wiejska.  

 

I.Lichocka – Przewodnicząca ZOS oraz M. Szewczyk – Sołtys Soł. Kujawska – zapytały o 

oficjalny termin otwarcia Placu Jana Pawła II ? Czy nastąpi to 10 kwietnia br. ?    

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego -  odpowiedziała, że ostateczny termin oddania 

Placu do użytkowania zostanie potwierdzony jeszcze w tym tyg.  



 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza – dodała, że razem z SCK, Gmina planuje przygotować 

jarmark, do uzgodnienia jest tylko miejsce czy będzie to już nowo oddany Plac Jana Pawła II 

czy plac przy Ośrodku Sportu i Rekreacji.   

Zastępca Burmistrza wyjaśniła ponadto, że na zebraniach z mieszkańcami pod konsultacje 

społeczne zostaną przedłożone projekty Statutów osiedli i sołectwa (zmiany dot. gospodarki 

finansowej, m.in. sprawozdania z działalności osiedli i sołectw będzie trzeba przedkładać 

Burmistrzowi i Radzie Miejskiej do 28.02. każdego roku).  

Ponadto zwróciła się z prośbą o przygotowanie i przedstawienie na każdym z zebrań 

sprawozdań z działalności sołectw i osiedli za 2021 rok oraz przyjęcie uchwał zebrania w 

sprawie podziału środków finansowych przeznaczonych na działalność sołectwa czy osiedla 

zgodnie z tabelą, wg poszczególnych klasyfikacji budżetowych. Projekty uchwał oraz 

wszystkie projekty dokumentów zostały przekazane do osiedli i sołectw. Wyjaśniła też zasady 

pobierania i rozliczania zaliczek przez sołectwa i osiedla. Sołectwa i osiedla otrzymały takie 

dofinansowanie na 2022 rok o jakie wnioskowały. Należy jeszcze przedyskutować sprawy 

związane z finansowaniem i organizowaniem imprez. 

 

J. Łukasik – Z-ca Przewodniczącego ZOL - zwrócił się z pytaniem dot. terminu likwidacji 

eternitu oraz dot. wymiany pieców. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że do 2032 roku azbest musi całkowicie 

zniknąć m.in. z budynków. Nasza Gmina posiada program Usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest oraz wprowadza dane do bazy azbestowej. Gmina dofinansowywała 

wymianę azbestu tym mieszkańcom, którzy zdjęli azbest z dachu i go zabezpieczyli. Niestety, 

nie ma programu dot. dofinansowania zdjęcia i utylizacji azbestu, a to są znaczne koszty.    

W Urzędzie Miejskim przy ul. Toruńska 8 działa punkt konsultacyjno – informacyjny 

Programu „Czyste Powietrze” w sprawie doradztwa i konsultacji dla osób zainteresowanych 

udziałem w projekcie oraz pracownik pomaga w wypełnianiu wniosków i rozliczaniu dotacji. 

Oprócz tego gmina dofinansowuje wymianę piecy. Powyższe Zastępca Burmistrza omówiła 

w sposób szczegółowy.    

 

Spotkanie zakończono o godz. 17.30. 

Teresa Substyk 

Burmistrz Solca Kujawskiego 

Protokołowała:  

Katarzyna Ciudzińska 

 



   


